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Protokół 
Nr XXI/2016  
XXI  sesji 
Sejmiku Województwa  
Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 25 października 2016 r. 
 
Sala Sesyjna Sejmiku 
Początek posiedzenia: 11:10 
Spośród 30 radnych obecnych było: 27 
Zakończenie posiedzenia 27.09.2016 r.,  godz. 13:10 
 

1. Otwarcie obrad. 
 

Przewodniczący Sejmiku, Pan Piotr Żuchowski powitał serdecznie radnych 
województwa, zarząd województwa, p. Danutę Pietraszewską Przewodnicząca Sejmowej 
Komisji Mniejszości Narodowych i Etnicznych wraz z Członkami Komisji, zaproszonych 
gości, przedstawicieli mediów oraz pracowników Urzędu Marszałkowskiego. Stwierdził 
również prawomocność obrad. 

Załącznik nr 1, 2  
 

Przewodniczący Sejmiku powiedział, że Sejmik Województwa Warmińsko-
Mazurskiego w obszarze mniejszości narodowych i etnicznych jest Sejmikiem wyjątkowym. 
Nadmienił, że obecnie województwo warmińsko-mazurskie jest niezwykle zróżnicowane 
narodowo oraz religijnie. Według spisu powszechnego z 2011 roku teren województwa 
warmińsko-mazurskiego zamieszkują przedstawiciele dziewięciu mniejszości: ukraińskiej, 
niemieckiej, białoruskiej, rosyjskiej, żydowskiej, łemkowskiej, romskiej, ormiańskiej  
i litewskiej, są również mniejszości etniczne takie, jak: Kaszubi, Kurpie oraz Warmiacy  
i Mazurzy. Dodał, że w Rzeczypospolitej uważa się, że to województwo podlaskie stanowi 
największą mozaikę narodowo-etniczną, ale prawda jest taka, że  województwo warmińsko-
mazurskie stanowi najbardziej różnorodną mozaikę narodowo-etniczną. Sejmik 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego w 1999 roku, jako jedyny w kraju powołał Komisję 
ds. Mniejszości Narodowych i Etnicznych.  Obecnie przewodniczącym tej Komisji jest radny 
Edward Adamczyk. Powitał Członków Sejmowej Komisji Mniejszości Narodowych 
 i Etnicznych i poprosił o zabranie głosu przez Przewodniczącą  Sejmowej Komisji. 
 

 Przewodnicząca Sejmowej Komisji Mniejszości Narodowych i Etnicznych, 
p. Danuta Pietraszewska podziękowała za zaproszenie i powiedziała, że specyfiką działania 
Sejmowej Komisji są kontakty z mniejszościami w miejscu ich życia i działania. Dodała, że 
województwo warmińsko-mazurskie jest województwem z największą mozaiką 
narodowościową i etniczną w Polsce. Nadmieniła, że Komisja ds. Mniejszości Narodowych  
i Etnicznych Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego jest wzorem dla Sejmowej 
Komisji, która powstała  na mocy ustawy z 2005 roku.  Komisja ds. Mniejszości Narodowych 
i Etnicznych Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego powstała  już w 1999 roku, 
 a w 1994 roku Wojewoda Olsztyński powołał pierwszego Pełnomocnika ds. Mniejszości 
Narodowych, p. Wiktora Leyka, którego zadaniem była współpraca z organizacjami 
mniejszości i wsparcie dla ich aspiracji. W wyniku reformy administracyjnej w 1999 roku 
dotychczasowy Pełnomocnik Wojewody został Pełnomocnikiem Marszałka ds. Mniejszości 
Narodowych i Etnicznych. Podkreśliła, że owa Komisja jest jedyną tego typu Komisją  
w całym kraju, a jej założenia stały się wzorem dla Sejmowej Komisji Mniejszości 
Narodowych i Etnicznych. Dodała również, że zadania Komisji określone są w Statucie 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego w którym to zapisano, że główne zadanie Komisji to 
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sprawy związane z rozpatrywaniem potrzeb i inicjatyw mniejszości narodowych i etnicznych, 
popularyzacją kultury i języka, integracją i współpracą na rzecz rozwoju województwa. 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że efekty działania tej komisji są imponujące  
i pogratulowała takich efektów. Podziękowała Wicemarszałkowi Mironowi Syczowi, który do 
niedawna był Przewodniczącym Sejmowej Komisji Mniejszości Narodowych i Etnicznych, 
 a którego praca w Sejmie jest obecnie wzorem. Pogratulowała dotychczasowej działalności,  
a Zarządowi Województwa, jak również radnym życzyła dalszej, skutecznej i efektywnej 
działalności na rzecz mniejszości narodowych i etnicznych. 

 
Marszałek Województwa podziękował za miłe słowa podsumowujące dotychczasową 

współpracę i podkreślił, że region Warmii i Mazur  charakteryzuje się różnorodną 
społecznością  pod  względem narodowym i kulturowym. Podkreślił, że jako jedyny region 
województwo warmińsko-mazurskie posiada Komisję ds. Mniejszości Narodowych  
i Etnicznych Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego oraz  Pełnomocnika 
Marszałka, p. Wiktora Leyka, który jest  ceniony w całym regionie oraz w kraju. Nadmienił, 
że region  posiada również bardzo mocno zaangażowane mniejszości narodowe działające  
w sferze kultury społecznej, w sferze samorządowej  i w sferze gospodarczej całego regionu 
Warmii i Mazur. Podziękował całemu różnorodnemu pod względem narodowym 
społeczeństwu Warmii i Mazur. Nadmienił, że jako Sejmik Województwa, jako Samorząd 
Województwa zauważyli wysoką wartość różnorodności społecznej regionu i zostało  to 
uwidocznione w strategii województwa oraz w działaniu związanym z angażowaniem 
środków na rozwój współpracy i działalności kulturalnej poszczególnych mniejszości 
narodowych. Podkreślił m.in. dobrą współpracę z Obwodem Rówieńskim na Ukrainie  
i z Obwodem Kaliningradzkim. Dodał, że ważna jest współpraca dla dobra regionu. 
Podziękował administracji rządowej oraz Sejmowej Komisji Mniejszości Narodowych  
i Etnicznych za współpracę i życzył miłego pobytu. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Burmistrz Miasta Kętrzyn, p. Krzysztof 
Hećman poprosił o zabranie głosu. 
 

Burmistrz Miasta Kętrzyn, p. Krzysztof Hećman powiedział między innymi, że 
przekazał radnym książkę pod red. prof. Stanisława Achremczyka pt. „Kętrzyn. Dzieje 
Miasta”. Nadmienił, że w 1357 roku  wydany został przywilej lokacyjny dla miasta Kętrzyna, 
a za rok miasto obchodzić będzie 660 lecie tego wydarzenia. Jednocześnie zaprosił na 
wszystkie wydarzenia związane z tą uroczystością. Poinformował, że egzemplarze książki 
trafią również do Członków Sejmowej Komisji Mniejszości Narodowych i Etnicznych.  
 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 
Przewodniczący Sejmiku zaproponował wprowadzenie trzech nowych punktów do 

porządku obrad. Jako: punkt 11 „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę XVI/383/16 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 25 kwietnia 2016 r. w sprawie 
uchwalenia Programu Rozowju Bazy Sportowej w Województwie Warmińsko-Mazurskim na 
lata 2016-2018”, punkt 17 „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXI/616/13 Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 28 października 2013 r. w sprawie 
wyznaczenia aglomeracji Orzysz oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Orzysz” oraz 
punkt 18 „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr III/60/14 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji 
Ruciane-Nida oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Ruciane-Nida”. Przewodniczący 
poinformował, że wprowadzenie zmian wymaga przeprowadzenia głosowania i potrzebna jest 
bezwzględna większość. 

 



3 
 

Zapytał, czy są uwagi do proponowanych zmian w porządku obrad? Nie było żadnych 
uwag.  

 
Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie.  

 
Za przyjęciem nowego porządku obrad głosowało 28 radnych, przeciw – 0,  

wstrzymało się – 0. 
 
Porządek obrad po głosowaniu kształtował się następująco: 

 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania. 
5. Rozpatrzenie informacji o funkcjonowaniu Portu Lotniczego Olsztyn-Mazury  

w Szymanach – referujący: Członek Zarządu Województwa p. Marcin Kuchciński. 
6. Rozpatrzenie informacji pn. „Informacja o działaniach ZDW w Olsztynie na 

rzecz poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego” – referujący: Członek Zarządu 
Województwa p. Marcin Kuchciński. 

7. Rozpatrzenie informacji o ruchu turystycznym w województwie warmińsko-
mazurskim w 2015 roku – referująca: Wicemarszałek Województwa p. Wioletta 
Śląska – Zyśk. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Informacji o stanie realizacji zadań 
oświatowych w szkołach i placówkach oświatowych za rok szkolny 2015/2016, dla 
których organem prowadzącym jest Samorząd Województwa Warmińsko-
Mazurskiego" - referująca: Wicemarszałek Województwa p. Wioletta Śląska – Zyśk. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XIII/315/15 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie udzielenia 
Powiatowi Ostródzkiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na 
dofinansowanie w 2016 r. działalności Powiatowej Biblioteki Pedagogicznej  
w Ostródzie - referująca: Wicemarszałek Województwa p. Wioletta Śląska – Zyśk. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Ełckiemu pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2016 r. remontu w Powiatowej 
Bibliotece Pedagogicznej w Ełku - referująca: Wicemarszałek Województwa  
p. Wioletta Śląska – Zyśk. 

11.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XVI/383/16 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 25 kwietnia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
„Programu Rozwoju Bazy Sportowej w Województwie Warmińsko - Mazurskim 
na lata 2016 – 2018” - referująca: Wicemarszałek Województwa p. Wioletta Śląska – 
Zyśk. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/216/11 Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 29 listopada 2011 r. w sprawie 
utworzenia wojewódzkiej samorządowej jednostki organizacyjnej po nazwą 
„Warmińsko-Mazurski Ośrodek Adopcyjny w Olsztynie” - referujący: Członek 
Zarządu Województwa p. Marcin Kuchciński. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości  
w formie darowizny przez Województwo Warmińsko-Mazurskie na rzecz Gminy 
Miłakowo - referujący: Członek Zarządu Województwa p. Marcin Kuchciński. 

14.  Podjęcie uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
nieruchomości w formie darowizny przez Województwo Warmińsko-Mazurskie 
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na rzecz Gminy Mrągowo - referujący: Członek Zarządu Województwa p. Marcin 
Kuchciński. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wydminy  
w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2016 r. zadania gminy z zakresu 
wznoszenia pomników - referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek 
Brzezin. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego do składu Rady Społecznej Doradztwa Rolniczego przy 
Warmińsko-Mazurskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Olsztynie - referujący: 
Przewodniczący Sejmiku p. Piotr Żuchowski.  

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXI/616/13 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 28 października 2013 r. w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Orzysz oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Orzysz - 
referująca: Członek Zarządu Województwa p. Sylwia Jaskulska. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr III/60/14 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Ruciane Nida oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Ruciane 
Nida - referująca: Członek Zarządu Województwa p. Sylwia Jaskulska. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2016-2039 - referujący:                           
Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na 2016 rok - referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek 
Brzezin. 

21. Sprawy organizacyjne Sejmiku.  
22. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
23. Wnioski i oświadczenia radnych. 
24. Przyjęcie protokołu z obrad XX Sesji Sejmiku z dnia 27.09.2016 r. 
25. Sprawy różne. 
26. Zamknięcie Sesji. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w punkcie Sprawy organizacyjne 

planowane jest przyjęcie dwóch uchwał w sprawie zmian w składach komisji.  
 
 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 
posiedzeniami Sesji. 

 
     Załącznik nr 3 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku, p. Piotr 

Żuchowski zamknął ten punkt. 
 

4. Interpelacje i zapytania. 
 
Radny Patryk Kozłowski 

„w związku z otrzymaną odpowiedzią na interpelację odnośnie planowanej rozbudowy i 
przebudowy infrastruktury lotniska Regionalnego  Olsztyn-Mazury, w treści której mowa jest 
jest  m.in. o rozbudowie płyty postojowej, budowie stanowiska dla samolotów, korekcie 
łuków poziomych istniejącej drogi kołowania, stawiam pytanie dlaczego lotnisko, które 
zostało oddane do użytku w tym roku potrzebuje zmian rozbudowy i przebudowy? Czy takie 
kwestie nie powinny być zaplanowane na etapie budowy tego lotniska? Lotnisko przyjęło już 
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30 tys. osób natomiast do wcześniejszych zapewnień w tej chwili powinno odprawiać około 
200 tys. pasażerów. Czy byłoby to możliwe przy niepobudowaniu tego stanowiska?” 
 

Radny Józef Dziki powiedział między innymi, że otrzymał pismo Spółki Retail 
Provider. Dodał, że odbył także rozmowy z głównym prezesem Zarządu tej spółki panem 
Trusiewiczem jak i dyrektorem zarządzającym PKS Olsztyn, którzy zwrócili się o opinię, na 
temat zamiaru sprzedaży Spółki PKS Olsztyn. Ze wcześniejszych rozmów wynikało, że miał 
powstać  pięknie rozbudowany dworzec PKP, PKS razem z galerią handlową. Toczyły się 
rozmowy, kto ma jaką część drogi wyjazdowej wykonać. Prezes zapewniał, że Polska 
Komunikacja Samochodowa będzie rozwinięta. Radny skierował pismo do Prezydenta 
Olsztyna, który w swojej odpowiedzi wyraził zaniepokojenie. Samorząd miasta Olsztyna i 
społeczeństwo Olsztyna zostało oszukane przez Spółkę, która ma zamiar zlikwidować 
transport publiczny. Wojewódzki Urząd Pracy, czy też Rada Rynku Pracy na to pismo 
powinna odpowiedzieć, gdyż grozi nam kolejna likwidacja Spółki, a za tym idą kolejne 
miejsca pracy. Radny podkreślił, że Zarząd Województwa powinien zająć stanowisko w tej 
sprawie.  Poinformował, że nie chce odpowiedzi na piśmie, ale prosi Marszałka o zabranie 
głosu w tej sprawie. 
 

Wicemarszałek Województwa, p. Miron Sycz odpowiadając na pytanie radnego 
powiedział, że to nie tylko  problem Spółki, ale pojawił się również  problem dowożenia ludzi 
z miejscowości szczególnie wiejskich przez PKS, którzy mają problem żeby dojechać do  
pracy.  Dlatego też Wojewódzki Urząd Pracy podjął ten temat i trwają rozmowy, w jaki 
sposób rozwiązać ten problem. Zapewnił, że temat ten nie zostanie pominięty. Podziękował 
radnemu, że poruszył tę sprawę.   
 
5. Rozpatrzenie informacji o funkcjonowaniu Portu Lotniczego Olsztyn-Mazury  

w Szymanach.  
 

Dyrektor Departamentu Infrastruktury i Geodezji, p. Wiktor Wójcik korzystając z 
prezentacji multimedialnej przedstawił informację o funkcjonowaniu Portu Lotniczego 
Olsztyn-Mazury w Szymanach. 

Załącznik nr 4 
 

Dyrektor Departamentu Infrastruktury i Geodezji, p. Wiktor Wójcik w nawiązaniu 
do zgłoszonej interpelacji radnego, p. Patryka Kozłowskiego odpowiedział, że po 9 
miesiącach funkcjonowania Portu Lotniczego  osiągnięto wskaźnik zakładanych 30 tys. 
pasażerów. Wyjaśnił, że wcześniej nie zrobiono tej płyty postojowej ponieważ okres  
w którym realizowano ten projekt był bardzo krótki i zakończono go  31.12.2015 r, czyli  
w ostatnim dniu programowania. Dodał, że płyty, drogi kołowania mogłyby zostać wcześniej 
wykonane, ale wówczas koszt projektu byłby znacznie większy. Istotne było, żeby zdążyć  
z realizacją tzw. małego projektu do 31 grudnia 2015 roku. Podkreślił, że obecnie muszą 
uzupełniać to, co zostało wybudowane. Wyjaśnił, że przewoźnicy mają swoje żądania i chcą 
np. żeby ich samolot był bardzo szybko obsłużony, nie może być żadnych przeszkód, mają 
być wszystkie niezbędne urządzenia, nie wystarczą pojedyncze urządzenia, w sytuacji awarii 
muszą być zapasowe urządzenia. Dodał, że lotnisko wybudowano za bardzo małą kwotę. 

 
 
Radny Krzysztof Żochowski  w nawiązaniu do prezentowanego materiału powiedział, 

że w sprawozdaniu brakuje analizy ekonomiczno-finansowej. Dodał, że funkcjonowanie 
lotniska powinno być na bieżąco monitorowane i analizowane, czy założenia są zgodne  
z wykonaniem. Poprosił, żeby następne sprawozdanie było uzupełnione o kwestie finansowe. 
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 Dyrektor Departamentu Infrastruktury i Geodezji, p. Wiktor Wójcik  
w nawiązaniu do wypowiedzi radnego powiedział między innymi, że w związku z tym, że nie 
minął jeszcze rok bilansowy, analiza finansowa będzie dopiero przygotowana  
i przedstawiona.   

 
Przewodniczący Sejmiku powiedział, że gdy będzie roczne sprawozdanie wówczas 

Pan Dyrektor przedstawi szczegółowe dane. 
 
Radna Teresa Krajewska zapytała, jakie były do tej pory koszty i przychody 

Lotniska?  
 

Dyrektor Departamentu Infrastruktury i Geodezji, p. Wiktor Wójcik 
odpowiedział, że przychody ukształtowały się na poziomie 3,5 mln zł, szczegółowa analiza 
zostanie przedstawiona.  Jeżeli chodzi o rok 2016 to zaplanowane były na poziomie 10 mln zł, 
i jeśli chodzi o niedopasowanie, czyli przewaga kosztów nad przychodami ukształtowała się 
na poziomie 10 mln zł i taka kwota Spółce w formie dokapitalizowania została przekazana.  

 
Radny Paweł Szliwiński zwrócił uwagę,  na to, że mogłoby się znaleźć połączenie  

 z Niemcami, gdyż  region Warmii i Mazur odwiedza bardzo dużo turystów z Niemiec stąd 
mółgby się znaleźć taki kierunek jak  np. Dortmund. 

 
Radny Krzysztof Żochowski powiedział, że nie ma potrzeby czekać na sprawozdanie 

finansowe, gdyż zdaniem radnego takie analizy powinny być robione miesiąc po miesiącu, 
żeby w każdej chwili mogły być możliwe do przedstawienia.  
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 
zaopiniowała przedłożoną informację o funkcjonowaniu Portu Lotniczego Olsztyn-Mazury w 
Szymanach.  

Załącznik nr 5 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał 

informację pod głosowanie. 
Za przyjęciem informacji głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
 

6. Rozpatrzenie informacji pn. „Informacja o działaniach ZDW w Olsztynie na rzecz 
poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego”. 

 
Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie, p. Waldemar Królikowski 

korzystając z prezentacji omówił „Informację o działaniach ZDW w Olsztynie na rzecz 
poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego.” 

 
Załącznik nr 6 

 
Radny Paweł Szliwiński zapytał między innymi o to, czy budowa oświetlonej ścieżki 

rowerowej powoduje znaczący wzrost kosztów w stosunku do zastosowań tradycyjnych? 
 
Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie, p. Waldemar Królikowski 

odpowiedział, że jest to bardzo drogi element, ale jeżeli porówna się to do tradycyjnego 
oświetlenia to jest taniej, gdyż doprowadzenie prądu elektrycznego, gdzieś,  gdzie go nie ma 
jest bardzo kosztowne. Ścieżka wybudowana ze specjalnego tworzywa to z założenia 20 lat 
bezkosztowej eksploatacji, więc nie trzeba płacić za opłaty energetyczne, za utrzymanie lamp 
itd. Dodał, że podjął taką decyzję, że na drodze nr 504 dojścia do trzech przejść dla pieszych 
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zostaną wykonane w nowej technologii. Podkreślił, że wcześniej nie było środków na 
doprowadzenie tam linii energetycznej.  

 
Radna Bożenna Ulewicz powiedziała, że w miejscowości Kunik, gm. Dobre Miasto 

powstał nowy chodnik, ale brakuje tam oświetlenia co ma wpływ na bezpieczeństwo 
mieszkańców. Poprosiła o informację na piśmie w sprawie braku oświetlenia  oraz zapytała,  
czy są już jakieś uzgodnienia z gminą Dobre Miasto w tym zakresie? Dodała, że prosi o 
odpowiedź na piśmie. 

 
Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie, p. Waldemar Królikowski 

odpowiedział, że taka informacja zostanie przygotowana. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 
zaopiniowała przedłożoną „informację o działaniach ZDW w Olsztynie na rzecz poprawy 
bezpieczeństwa ruchu drogowego”.  

Załącznik nr 7 
 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał 

informację pod głosowanie. 
Za przyjęciem informacji głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

 
7.  Rozpatrzenie informacji o ruchu turystycznym w województwie warmińsko-

mazurskim w 2015 roku. 
              

 
Zastępca Dyrektora Departamentu Turystyki, p. Anna Jaroszuk korzystając 

z prezentacji multimedialnej omówiła informację o ruchu turystycznym w województwie 
warmińsko-mazurskim w 2015 roku.  

Załącznik nr 8 
 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała przedłożoną informację o ruchu turystycznym w województwie warmińsko-
mazurskim w 2015 roku.  

Załącznik nr 9 
 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał 

informację pod głosowanie. 
Za przyjęciem informacji głosowało - 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych w szkołach i placówkach oświatowych za rok szkolny 2015/2016, dla 
których organem prowadzącym jest Samorząd Województwa Warmińsko-
Mazurskiego". 
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Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 10 
 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
9. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XIII/315/15 Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie udzielenia Powiatowi 
Ostródzkiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie  
w 2016 r. działalności Powiatowej Biblioteki Pedagogicznej w Ostródzie. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów oraz 

Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Załącznik nr 11 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Ełckiemu pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2016 r. remontu w Powiatowej 
Bibliotece Pedagogicznej w Ełku. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów oraz 

Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Załącznik nr 12 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XVI/383/16 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 25 kwietnia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
„Programu Rozwoju Bazy Sportowej w Województwie Warmińsko - Mazurskim na 
lata 2016 – 2018”. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Załącznik nr 13 

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/216/11 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 29 listopada 2011 r. w sprawie utworzenia 
wojewódzkiej samorządowej jednostki organizacyjnej po nazwą „Warmińsko-
Mazurski Ośrodek Adopcyjny w Olsztynie”. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 
Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Załącznik nr 14 
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 
poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości  
w formie darowizny przez Województwo Warmińsko-Mazurskie na rzecz Gminy 
Miłakowo. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów oraz 

Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
  

Załącznik nr 15 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
14. Podjęcie uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 

nieruchomości w formie darowizny przez Województwo Warmińsko-Mazurskie na 
rzecz Gminy Mrągowo. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów oraz 

Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Załącznik nr 16 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wydminy  
w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2016 r. zadania gminy z zakresu 
wznoszenia pomników. 

 
 Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 17 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego do składu Rady Społecznej Doradztwa Rolniczego przy 
Warmińsko-Mazurskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Olsztynie. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej wytypowała radnego, p. Edwarda 
Adamczyka. 

 
Załącznik nr 18 

 
Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy radny wyraża zgodę? 
 
Radny Edward Adamczyk wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są inni kandydaci. W związku z brakiem innych 

zgłoszeń, Przewodniczący Sejmiku odczytał §1 uchwały Do składu Rady Społecznej 
Doradztwa Rolniczego przy Warmińsko-Mazurskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego  
w Olsztynie, jako przedstawiciela Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego wskazuje 
się, Pana Edwarda Adamczyka i poddał treść uchwały pod głosowanie. 

 
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXI/616/13 Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego z dnia 28 października 2013 r. w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Orzysz oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Orzysz. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

Załącznik nr 19 
 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr III/60/14 Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Ruciane Nida oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Ruciane 
Nida. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

Załącznik nr 20 
  
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2016-2039. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 21 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na 2016 rok. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 22  
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
21. Sprawy organizacyjne 

 
Przewodniczący Sejmiku przypomniał, że kolejna sesja Sejmiku odbędzie się 29 

listopada 2016 r. 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w związku z wystąpieniem radnej Jadwigi 

Król z pismem z prośbą o przyjęcie rezygnacji z pracy w Komisji Rozwoju Obszarów 
Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, a jednocześnie włączenia 
w skład Komisji Współpracy Międzynarodowej, konieczne jest podjęcie stosownych uchwał. 

 
 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego  
 

Przewodniczący Sejmiku odczytał treść §1 Stwierdza się, że w głosowaniu jawnym 
Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego odwołał ze składu Komisji Rozowju Obszarów 
Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, Panią Jadwigę Król.  

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 
 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego  
 

Przewodniczący Sejmiku odczytał treść §1 Stwierdza się, że w głosowaniu jawnym 
Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego powołał do składu Komisji Współpracy 
Międzynarodowej, Panią Jadwigę Król.  
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Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Kancelaria Sejmiku ma przekazać radnym 

odpowiedź Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji na Stanowisko Sejmiku w sprawie 
małego ruchu granicznego. Poprosił radnych o zapoznanie się z odpowiedzią.  

 
22. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że odpowiedzi na zgłoszone interpelacje 
zostały udzielone ustnie na sesji. 
 
23. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Nie wniesiono. 

 
24. Przyjęcie protokołu z obrad XX Sesji Sejmiku z dnia 27.09. 2016 r. 

        
Wobec braku uwag Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 

protokołu.  
 
Za przyjęciem protokołu głosowało 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 . 

 
25. Sprawy różne. 
 

Radna Teresa Krajewska powiedziała, że została poproszona przez przedstawicielkę 
Miasta Korsze, aby udzielono jej głosu. 

 
Przewodniczący Sejmiku poprosił o zabranie głosu przez przedstawicielkę Miasta 

Korsze.  
 
Łucja Szymańska, mieszkanka miasta Korsze powiedziała między innymi, że druga 

grupa mieszkańców pojechała do Warszawy do Ministerstwa Infrastruktury spotkać się  
z przedstawicielem nadzoru budowlanego. Zapytała radnych, czy uważają, że Korsze nie 
należą już do Warmii i Mazur? Poprosiła Pana Marszałka, aby przychylił się do prośby 
mieszkańców. Poprosiła również radnych, aby przemyśleli sprawę zakładu w Korszach  
i wzięli pod uwagę to, że m.in. woda jest zagrożona. Dodała, że w Korszach mieszka od 
ponad 30 lat, a wcześniej mieszkała na Śląsku skąd się wyprowadziła ze względu na 
zanieczyszczone środowisko i chciała mieszkać na czystym terenie dlatego wybrała region 
Warmii i Mazur. Podkreśliła, że nie chcą podzielić losów mieszkańców Rapocina. Wyjaśniła,  
że Rapocin to była mała miejscowość, której już nie ma na mapie. Powiedziała między 
innymi, że badania, które przeprowadzane są przez instytucje robione są, gdy  zakład pracuje 
jedynie na części mocy. Poprosiła o przychylne rozpatrzenie ich sprawy. 

 
Przewodniczący Sejmiku powiedział między innymi, że ze względów na szacunek do 

mieszkańców Korsz, którzy z determinacją przyjeżdżają na sesję udzielił im głosu. 
Nadmienił, że błędne jest wyobrażenie, że sprawa zaczyna i kończy się w samorządzie 
województwa.  
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26. Zamknięcie Sesji. 
 
Zamykając obrady XXI sesji Sejmiku Przewodniczący Sejmiku podziękował 

wszystkim za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 
 
 
 
 
        Przewodniczący Sejmiku 
 
 
              Piotr Żuchowski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 


